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eGYebek
Első felszólaló hunya krisztina a kiserdő meg-
vásárlásával kapcsolatos szerződés aláírásáról 
érdeklődött. Dr. kovács Judit elmondta, hogy 
a szerződés aláírása megtörtént, a vételárat a 
hivatal letétbe helyezte. Érvényes adásvételi 
szerződés van az ügylettel kapcsolatban. 
Ezt követően hunya krisztina a hosszabb ide-
je elhagyott autó sorsa felől érdeklődött.  
Dr. kovács Judit jegyző válaszában elmondta, 
hogy a polgárőrség tájékoztatása szerint, a tu-
lajdonos egy amerikai útlevéllel rendelkező 
bolgár állampolgár, akit Franciaországból ki-
toloncoltak, vélhetően Bulgáriába akart utaz-
ni, de itt eltévedt és megsérült a gépjárműve. 
Az önkormányzat a gépjármű elszállításával 
kapcsolatban nem kompetens intézkedni. 
hunya krisztina képviselő megköszönte a 
jegyző tájékoztatását, majd elmondta, hogy a 
Bocskai utca és Petőfi utca kereszteződésé-
ben út probléma merült fel, melyről értesítet-
te Pál Gábor műszaki előadót. Javasolta, hogy 
a további probléma megelőzése érdekében 
szakember vizsgálja meg az utat. 
hunya krisztina a közvélemény korrekt tájé-
koztatására tett javaslatot.
Czinege Jánosné azt kérdezte, hogy a dob-
tanszék helyisége elkészült-e. erdősi László 
elmondta, hogy elkészült. A költözés hamaro-
san megtörténik. Napokon belül a bérleti 
szerződés megkötésére is sor kerül.
Czinege Jánosné, a Humán és Környezetvé-
delmi Bizottság elnöke tájékoztatta a képvise-
lőket, hogy Magyarország Kormánya a 2018-
as évet a Családok évének nyilvánította, min-
den önkormányzatot megkerestek a program 
népszerűsítése érdekében. Elmondta, hogy 
személy szerint ő lesz az összekötő személy a 
kormány és az önkormányzat között. 
Elmondta azt is, hogy a program tervezésével 
kapcsolatos megbeszélés január 29-én lesz a 
KEK-ben, a civil szervezetekkel együttesen. 
Végül megkérdezte, hogy a tűzifát mikor vi-
szik ki a lakosságnak, melyre azt válaszolta a 
polgármester, hogy csütörtökön kezdik meg a 
kiszállítást. 
erdősi László polgármester végezetül beje-
lentette, hogy Pekli erika sikeresen elvégezte 
a közművelődési szakember I. tanfolyamot. 

Több hozzászólás nem lévén erdősi László az 
ülést bezárta.

Szabó György

A herCeGhALoM GYerMekeIÉrt ALAPÍt-
vánY 2018. ÉvI táMoGAtásI kÉreLMe
erdősi László polgármester elmondta, hogy a 
Herceghalom Gyermekeiért Alapítvány támo-
gatási kérelmet nyújtott be a 2018-as költség-
vetési évre, majd megkérte Czinege János-
nét, a HKB elnökét ismertesse a kérelmet. 
Czinege Jánosné elöljáróban elmondta, hogy 
az alapítvány új tagokkal, új vezetőséggel mű-
ködik, és a bál megszervezését is új alapokra 
helyezték. Tájékoztatta a képviselőket az ala-
pítványi bál megrendezésének körülményei-
ről, melyre  2018-ban új helyszínen a Nimród 
Panzióban kerül sor. 
A terem bérlése, az étel elkészítése és munka-
díja a Nimród fogadó, az alapanyag pedig a 
TESCO felajánlása lesz. A zeneszolgáltatás 
költségét kell az alapítványnak fedezni. Azt is 
elmondta, hogy a belépő teljes összege a 
gyermekeké lesz. 
Elmondta, hogy az alapítványi bálon kívül to-
vábbi kb. 105 000 forint összegű támogatást 
kérnek honlap készítésre, valamint nyomdai 
és egyéb anyagok beszerzésére. A felszólaló 
kérte a képviselők támogatását. 
A Képviselő-testület 6 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül az alapítvány 
részére nyújtandó támogatást elfogadta.

A MAGYAr kuLtÚrA nAPJA ProGrAM-
táMoGAtásA
erdősi László tájékoztatta a testületet a 
„Menaságra repülj” című film megtekintésére 
érkezett ajánlatról. Faragó Annamária filmje a 
csíkmenasági székelyek emberi tartásáról, va-
lamint a nemzeti összetartozásról szól. 
Polgármester úr a film bemutatásnak a nem-
zeti összetartozás napját ajánlotta fel, melyre 
az alkotó azt válaszolta, hogy addigra már a 
Duna televízióval kell tárgyalásokat folytatni. 
Czinege Jánosné, a Humán és Környezetvé-
delmi Bizottság elnöke elmondta, hogy 
egyeztetett a könyvtárral a Magyar Kultúra 
Napja és a Költészet-napi műsorral kapcsolat-
ban, melynek eredményeként az idei Magyar 
Kultúra Napja program keretében Lévai tí-
mea és Poppre ádám művészek fognak iro-
dalmi műsor keretében fellépni. Az előadó-
művészek fellépti díja: 50 000 forint + ÁFA.
(Az eseményről beszámolót olvashatnak a 9-ik 
oldalon.)
Csizmadia Zsuzsa azt kérte, hogy mivel a 
könyvtár elég nagy a költségvetésében, prog-

tájékoztató a Képviselő-testület 2018. január 10-én
megtartott rendkívüli üléséről

ramtámogatásra nincs keret meghatározva, a 
testület szavazzon meg egy külön keretet, 
hogy ne kelljen minden egyes program alkal-
mával külön döntést hozni az adott program 
finanszírozására. Egy kb. 100-150 ezer forintos 
keretösszeget kellene megszavazni, amiből 
szabadabban gazdálkodhatna a könyvtárve-
zető.
A Képviselő-testület 6 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi hatá-
rozatot fogadta el: 
Herceghalom Község Önkormányzat Képvise-
lő-testülete úgy határoz, hogy a Magyar Kul-
túra Napja programjának megrendezésére 
50 000 forint + ÁFA összeget biztosít, mely 
összeg a Herceghalmi Községi Könyvtár 2018. 
évi költségvetésében rendelkezésre áll.
Felhatalmazza erdősi László polgármestert a 
programhoz kapcsolódó megbízási szerződés 
aláírására.

táMoGAtásI sZerZŐDÉs ALáÍrásA
A bIAtorbáGYI PoLGárŐrsÉG És
ÖnkÉntes tŰZoLtó eGYesÜLetteL
erdősi László polgármester elmondta, hogy 
az Önkormányzat a 2017-es költségvetési év-
ben az Egyesület részére havi 170 000 forint 
összegű támogatást nyújtott. 
Az Egyesület a 2018-as költségvetési évre be-
nyújtott támogatási kérelmükben az előző évi 
támogatási összeget kérte. 
A 2018-as költségvetési tervben a Képviselő-
testület már jóváhagyta a támogatási kérel-
met és mivel a költségvetés elfogadására 
csak március hónapban kerül sor, ezért kérik, 
hogy az elmúlt évhez hasonlóan már január 
hónapban aláírásra kerülhessen a támogatá-
si szerződés és ez alapján januárban meg-
kaphassák az időarányos támogatási össze-
get.
A Képviselő-testület 6 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi hatá-
rozatot fogadta el: 
Herceghalom Község Önkormányzat Képvise-
lő-testülete úgy határoz, hogy havi 170 000 
forint összegű támogatást nyújt a Biatorbágyi 
Polgárőrség és Önkéntes Tűzoltó Egyesület-
nek.
Felhatalmazza erdősi László polgármestert a 
2018. évre szóló támogatási szerződés aláírá-
sára.
A támogatási összeg  a 2018. évi költségvetés-
ben rendelkezésre áll.

Erdősi lászló polgármester köszöntötte a megjelent képviselőket és megállapította, hogy a képviselő-testület határozatképes. Ezek 
után ismertette a napirendi pontokat, majd Hunya Krisztina képviselő, Czinege Jánosné HKb elnök és Erdősi lászló polgármester jelez-
ték, hogy az egyebek napirendi pontban hozzá kívánnak szólni. 
a napirendi pontokat a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül elfogadta. 
A beszámoló a honlapon található hivatalos jegyzőkönyv alapján készült.
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rajzokat készíteni, a Lechner Központ készített 
egy elég nagy ábragyűjteményt, sok TAK eze-
ket használta fel illusztrációként.
A TAK készítőinek ki kellett térniük a homlok-
zatra, tetőre kerülő gépészeti berendezések 
elhelyezésének kérdéseire, a különféle rek-
lámhordozók, cégfeliratok célszerű és ajánlott 
elhelyezési módjaira is.
A TAK egyfajta településmarketing, mely nem 
csak a helyiek, hanem az ide igyekvők, eset-
legesen letelepülők, beruházók számára pró-
bálja bemutatni a település előnyös oldalait. 
Mivel ez az anyag marketing célokat is szol-
gál, fontos elvárás volt, hogy ne egy szakmai 
olvasmány legyen, hanem hogy bármelyik ott 
lakó megértse és felismerje a célját. 
A fórumon több észrevétel is volt. A leg-
hasznosabbak azok melyek a tAk-ba beépít-
hetővé válnak, ezek között említhető, a víz 
keménysége, mely a betelepülők számára 
fontos információ, vagy a meglévő önkor-
mányzati rendeletek közösségre vonatkozó 
és építéssel összefüggő elemei.
Összességében megállapítható, hogy a két 
dokumentum szükséges a település életében. 
Ami a használhatóságot és betarthatóságot 
illeti, lehetnek változások, de ahogy a köz-
mondás is mondja „Puding próbája az evés”. 
Remélhetőleg a település a szakemberekkel 
együtt jó pudingot készített.

Székely Nóra megbízott főépítész, Horváth 
Adrienne vezető településtervező és Varga-
Ötvös Béla urbanista írását felhasználva ösz-
szeállította

Szabó György

miért is kell, és miről szól ez a két doku-
mentum?
A jogalkotói szándék az, hogy a település 
épített környezetére vonatkozó rendeletek 
között el lehessen igazodni. Mit is jelet ez? Ed-
dig külön rendeletet kellett alkotnia az önkor-
mányzatnak a helyi védelemre, a hirdetések-
re, a közterületek használatára, a helyi építés 
rendjére. Ezt most összesen két rendeletbe 
szeretnék megoldani úgy, hogy a helyi építési 
szabályzat a hatóságoknak szól és megha-
tározza, hogy hol mit lehet építeni. Például: 
hol lehet ipari épületet építeni, milyen épít-
ménymagassággal, a telken belül hova lehet 
elhelyezni az épületeket, stb… A most meg-
alkotandó településképi rendeletbe pedig az 
összes többi szabály kerülne. Ezek az épületek 
külsejére vonatkozó paraméterek (színe, tető 
hajlásszöge, anyaghasználata, szintszáma, 
ke rí tés milyensége), a reklámhordozók elhe-
lyezésére és külső megjelenésére vonatko-
zó szabályok, a helyi védelem elrendelésére 
vagy megszüntetésére vonatkozó szabályok, 
és azokra vonatkozó szigorúbb lehetőségek 
szabályrendszere, a növények típusára, elhe-
lyezésére vonatkozó szabályok, a közművek 
elhelyezésére vonatkozó paraméterek. A jog-
alkotó a feladatok ellátásához eszközöket is 
rendelt: konzultáció, véleményezési eljárás, 
bejelentési eljárás, kötelezés, bírság.
A jogalkotónak volt még egy jelentős szán-
déka, mégpedig az, hogy kettéválassza a ha-
tóságok és az önkormányzatok feladatát. Míg 
a helyi építési szabályzatban foglaltak betar-
tásáért az építésügyben részvevő hatóságok 
felelnek, addig a településképi rendeletért 

a településképi arculati Kézikönyvről és a településképi rendeletről 
tartott fórumot Herceghalom Község Önkormányzata

maga az önkormányzat a polgármester, illet-
ve az őt segítő főépítész a felelős. 
A másik, talán még fontosabb dokumentum, 
a Településképi Arculati Kézikönyv (TAK), ami 
egy nagyon fontos, évtizedes hiányt igyekszik 
pótolni, miszerint az egyes települések tárják 
fel és tegyék az ott élők számára ismertté, 
érdekessé és fontossá az ott található épített 
és táji értékeket. Ez az elsődleges funkciója. 
Itt nem a nyilvánvalóan ismert és védett mű-
emlékekre kell csak gondolni, hanem pl. egy 
szép, megmaradt homlokzati részletre, egy 
megmenekült kerítésre, a szépen faragott 
tornácokra, egy eredeti állapotában megma-
radt kukoricagóréra vagy éppen présházra. A 
helyi közösség számára fontos, hogy így ösz-
szegyűjtve lássák, hogy milyen szép és meg-
őrizendő emlékek veszik körül, amik talán 
apróságnak is tűnnek, de a település korábbi 
életének a lenyomatai, emlékei, amit feltétle-
nül érdemes megóvni, védeni. 
A TAK talán legfontosabb része az eltérő jel-
legű területek lehatárolása. A TAK leírja e te-
rületek legfontosabb sajátosságait, bemutatja 
szöveggel és képpel a jellegzetes példákat. A 
TAK másik fontos feladata, hogy e területekre 
szabva ajánlásokat fogalmazzon meg átépíté-
sek és új építések esetére. Ez kitér a telepítés-
re, magasságra, tetőformára, tető hajlásszög-
re, színekre, kerítésekre. 
Sokan ezt a részt gondolták kötelezőnek. Nos, 
a TAK csak ajánlásokat fogalmaz meg. Nem 
jogszabály, vagy helyi rendelet. 
Az ajánlások lehetnek szövegesek, rajzosak 
vagy éppen jó példák bemutatása. Azért, 
hogy ne kelljen minden TAK készítőnek saját 

a Kulturális Egyházi Központban 2018. január 23-án 17 órakor kezdődött, 
Herceghalom jövőbeni arculatának talán legmeghatározóbb szabályrend-
szeréről  szóló fórum, lakossági meghallgatás. második alkalommal került sor 
arra, hogy Herceghalom településképi arculati Kézikönyvvel és a település-
képi rendelet-tervezettel kapcsolatban a lakosság is véleményt mondhatott.
Polgármester úr bevezetője után a honlapon is elérhető két dokumentu-
mot az alkotók, elsőként Székely Nóra megbízott főépítész, majd Horváth 
adrienne vezető településtervező ismertette úgy, hogy azok tartalma és 
összefüggései ne csak a szakemberek számára legyen világos, hanem a la-
kosság, a településen élők számára is. 

Fotó: Szabó György

Herceghalom Polgárőrség 0–24 órás ügyeleti telefonszámai
Herceghalom: 06 30 788 5908 – Salga József

biatorbágy: 06 30 989 5142
Kérjük adója 1%-val támogassa egyesületünket.

biatorbágyi Polgárőrség és Önkéntes tűzoltó Egyesület
2051 biatorbágy, Széchenyi út 2/1

adószám: 18724068-1-13
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Pörge sándor jelezte, hogy a víznyomással je-
lenleg is baj van, nyomásingadozás most is ta-
pasztalható.
hunya krisztina felszólalásában elmondta, 
hogy a 2018-as szemétszállítási naptár szerint 
a szelektív hulladék begyűjtésére ritkábban 
kerül sor.  Kérdezte, hogy volna-e lehetőség 
annak gyakoriságát növelni, valamint a szelek-
tív kukaedények vásárlása felől érdeklődött. 
Czentár ottó válaszában elmondta, hogy 
2017-ben gyakrabban került sor a szelektív 
hulladék elszállítására, azonban ezzel a gyako-
risággal sem érték el azt a mennyiség emelke-
dést, amit reméltek ettől az akciótól. A célszerű 
járműkihasználtság miatt vált szükségessé a 
havi egyszeri gyűjtési gyakoriság visszaállítása.
Kérte, hogy különösen a műanyag palackokat 
a lakosság laposra nyomja össze, hogy a gyűj-
tőzsákokba minél nagyobb térfogatú mennyi-
ség kerülhessen.
A következő felszólaló Menyus ferencz arról 
beszélt, hogy a kutyatartás szabályait az em-
berek nem tartják be. Elmondta, hogy kutyát 
póráz és szájkosár nélkül közterületen sétáltat-
ni nem szabad. Egy kutyatámadásból eredő  
maradandó sérülés komoly kártérítési bírság-
gal jár, nem is beszélve a maradandó egész-
ségkárosodásról. Javasolta, hogy a hivatal je-
lentesse meg a Hírmondóban a kutyatartásra 
vonatkozó rendeletét, mert még ilyen közle-
ménnyel nem találkozott.
Dr. kovács Judit jegyzőasszony válaszában el-
mondta, hogy jogszabály van érvényben a ku-
tyatartásra vonatkozóan.  Ez szerint a közterü-
leten sétáltatott kutyát tulajdonosának ellen-
őrzés alatt kell tudni tartani. Ez a tág megfo-
galmazás sok vitát szül. Ellenőrizni kizárólag a 
közterület felügyelőnek van joga.
Ezt követően került sor a 2017. évi gazdasági 
év beszámolójának valamint a 2018. év tervei-
nek ismertetésére. erdősi László polgármester 
vetített képes beszámolójából pár lényege-
sebb adat:
•	 Az	 önkormányzat	 kezelésében	 négy	 intéz-

mény működik; önkormányzat (13 fő), pol-
gármesteri hivatal (10 fő), Csicsergő óvoda 
(24 fő) és a Községi Könyvtár (2 fő).

•	 A	lakosság	létszáma	2018.	január	1-én	2504	
fő

•	 2017-ben	43	kisgyermek	született,	13	fő	halt	
meg, a házasságkötések száma 15 volt.

•	 Vagyongyarapodás	 jelentősebb	 tételei	
2017.  évben 

•	 Beruházás,	felújítás:		Iskolánál	tetőtéri	klíma	
felszerelése, Vízhálózat folyamatos felújítá-
sai, Nyílászáró csere, kazáncsere, szigetelés 
bérlakásoknál, 56-os emlékmű megépítése , 
Térfigyelő rendszerek beszerzése , Informa-
tikai eszközök beszerzése (ASP)

•	 2017-ben	pályázatból	megvalósult	 felújítá-
sok, beruházások önkormányzati önerővel

•	 	Tornacsarnok	felújítása,	Zsámbéki	út	felújí-
tása, és az ’56-os emlékmű is pályázaton 
nyert pénzből valósult meg.

erdősi László polgármester köszöntötte a 
megjelent herceghalmi lakosokat, majd külön 
köszöntötte a meghívott vendégeket:
•	 Pénzes ferencet, a Biatorbágyi Polgárőrség 

és Önkéntes Tűzoltó Egyesület képviselőjét,
•	 Czentár ottót, a Depónia Kft. szolgálati osz-

tály vezetőjét,
•	 Aubéli ákos	 rendőr	századost,	a	Zsámbéki	

Rendőrség Őrsparancsnokát és Gergely Ba-
lázs körzeti megbízottat,

•	 Lanku Ildikó ügyvezető igazgatót, aki az Érd 
és Térsége Víziközmű Kft. képviseletében je-
lent meg,

•	 Dr. Major Miklóst, a Budakeszi Járási Hivatal 
vezetőjét, 

•	 uzsoki Gábort, a  Budakörnyéki Közterület-
felügyelet vezetőjét, és hilcser tamás köz-
terület-felügyelőt,

•	 Dr. somogyi farkas Józsefet a BÖT Bu-
dakörnyéki Önkormányzati Társulás képvi-
selőjét.

Elfogadták a meghívást és jelen voltak az 
egészségügyben dolgozók közül Dr. Pintér 
Márk háziorvos és Mollné Mező eszter nap-
sugár védőnő, valamint számos civil szervezet 
vezetője és intézményeink vezetői.
Polgármester úr elsőként Dr. Pintér Márk házi-
orvost kérte fel, hogy számoljon be települé-
sünk egészségi állapotáról.  Doktor úr elmond-
ta, hogy az egyik legfontosabb napi feladat 
manapság egy közös együttműködés kialakí-
tása Biatorbággyal, ami egy szélesebb körű fel-
adatellátást fog eredményezni. A másik fontos 
feladat a vastagbél-szűrési program beindítá-
sa, mely a 60–70 év közötti lakosok számára 
lesz elérhető. Elmondta, hogy a herceghalmi 
orvosi rendelő 2017. április 1-től a Semmel-
weis Egyetem hivatalos akkreditált képző he-
lyeként is tevékenykedik.
A következő felszólaló Aubéli ákos százados 
elsőként bemutatta Gergely balázs főtörzsőr-
mestert Herceghalom új körzeti megbízottját. 
Kiemelte, hogy 2017-ben sikeresen fogták el a 
Herceghalomban elkövetett cselekmények 
tetteseit.  Így azt az elkövetőt is, aki a  Boróka 
utca egyik ingatlanának elektromos kapuját 
megrongálva jutott be a udvarra, és az ott álló 
gépkocsiból tulajdonított el eszközöket. Majd 
a Dombhát utcában egy alvó családhoz sur-
rantak be és eltulajdonítva a gépjármű kulcsát, 
tulajdonítottak el eszközöket az autóból. Ösz-
szességében a komoly vagyon ellen elkövetett 
bűncselekmények csökkentek, az esetek több-
ségét kisebb nagyobb helyi, intézményeken 
belüli lopások tették ki.
A következő felszólaló uzsoki Gábor felszóla-
lását azzal kezdte, hogy a felügyelet második 
éve dolgozik Herceghalmon. 2017 első félévé-
től új közterület felügyelő áll alkalmazásban, 
aki sikeresen elvégezte a szükséges tanfolya-
mokat, így rendőrségi engedéllyel rendelkezik 
a feladat ellátáshoz.
Ezután Czentár ottó, a Depónia Kft. szolgálati 
osztály vezetője arról beszélt, hogy a rendsze-

tájékoztató a 2018. január 23-án megtartott
közmeghallgatásról

res háztartási hulladék elszállításán túl a sze-
lektíven gyűjtött hulladékot és a zöld hulladé-
kot valamint az egyéb felmerülő lomokat is el-
szállítják. Az ügyfelek köre növekszik. Új szol-
gáltatás, a házhoz menő üveg begyűjtése és 
elszállítása. 
Lanku Ildikó az Érd és Térsége Víziközmű Kft. 
ügyvezető igazgatója arra hívta fel a figyelmet, 
hogy a téli időszakban fokozottan ügyelni kell 
az elfagyásokra, illetve annak megelőzésére. 
Az elmúlt időszakban komolyabb meghibáso-
dás nem fordult elő. 2017-ben egy, a község-
ben tapasztalható víznyomás ingadozással 
kapcsolatos bejelentés volt. A kérdés megol-
dására a kft. egy víztorony építését javasolta. 
Jelenleg a projekt tárgyalás alatt van, illetve az 
Érdi Vízközmű kft. várja a visszajelzést.
A következő felszólaló Pénzes ferencet, a Bia-
torbágyi Polgárőrség és Önkéntes Tűzoltó 
Egyesület képviselője arról beszélt, hogy több 
éve állnak kapcsolatban a településsel és mun-
kálkodnak azért, hogy Herceghalom egy élhe-
tő település maradjon. Elmondta, hogy 2017 
második felétől egy rendszám felismerő rend-
szert üzemeltetnek. Az eddigi tapasztalatok 
azt mutatják, hogy a rendszernek komoly el-
rettentő ereje van.
A felszólaló azt kérte a lakosságtól, hogy min-
denki fokozottan figyelje a környezetet, és ha 
oda nem illő dolgokat, vagy ismeretlen szemé-
lyeket látnak, haladéktalanul értesítsék a fel-
ügyeletet. Ezzel nagy segítséget nyújtanak a 
munkához és ennek kapcsán a közbiztonság 
növeléséhez. A 06 30 989 5142 telefonszám 
0–24 óráig elérhető.
A polgárőrség feladata az is, hogy segítsenek a 
bajbajutott embereken. Ha az látszik, hogy va-
lahol nem füstöl a kémény, feltehetően elfo-
gyott a tüzelőanyag, azt is jelezzék, mert eb-
ben is segíteni tud a polgárőrség.
A következő felszólaló Dr. Major Miklós a Bu-
dakeszi Járási Hivatal vezetője, feladataikról 
beszélt. A feladatok egyre növekszenek, az ed-
dig a polgármesteri hivatalhoz tartozó felada-
tok is átkerültek a járási hivatalokhoz. 
A kormányablak osztályokba gyakorlatilag 
minden kérelmet be lehet adni, amelyek a hi-
vatalok hatáskörébe tartoznak. Herceghalom-
ban ügysegéd működik. Aki nem tud elmenni 
a Budakeszi Járási Hivatalba, az ügysegéd fo-
gadóórájában (kéthetente csütörtökönként) 
el tudja intézni ügyét.
Lakossági kérdésre adott válaszban salga Jó-
zsefné elmondta, hogy a Liget utcában lévő 
elhagyott gépjárműről azt lehet tudni, hogy 
augusztus óta motorhiba miatt áll ott. A ható-
ság rövidesen elszállíttatja.
uzsoki Gábor elmondta, hogy a közterületen 
lejárt műszaki vizsga miatt tárolt, vagy rend-
szám nélküli roncs autókkal kapcsolatos rend-
szabályokat a helyi önkormányzat közterület 
foglalási rendeletében kell meghatározni.  A 
KRESZ	 30	 napig	 engedélyezi	 az	 ilyen	 gépjár-
művek közterületen történő tárolását.



5

Herceghalomi  Hírmondó / 2018. február

kálmán Andrea arról érdeklődött, hogy milyen 
perek vannak folyamatban a Polgármester úr 
és a Jegyző asszony ellen. Dr. kovács Judit vá-
laszában arról tájékoztatta a jelenlévőket, hogy 
valóban folynak perek, amelyeknek tárgya a 
2017. januári testületi ülésen elhangzottak. A 
perek folyamatban vannak, amelyeknek jog-
erős lezárását követően tájékoztatás fog meg-
jelenni. 
Lipka Dorottya arról érdeklődött, hogy a tele-
pülésen elterjedt vidámpark beruházással kap-
csolatban mikor lehet többet megtudni. erdősi 
László elmondta, hogy nagyon kevés értesülés 
áll rendelkezésre. A testület megnézte a beru-
házásról tartott tájékoztatót, és további kérdé-
sek merültek fel. Amikor teljes körű ismeretek-
kel rendelkezik az önkormányzat, a megfelelő 
tájékoztatás meg fog történni melyet egy falu-
gyűlés összehívása követ majd. A témával kap-
csolatban Galai katalin népszavazást javasolt.
Lékáné szegedi borbála a Mozgássérültek 
Egyesületének elnöke arra hívta fel a figyel-
met, hogy a polgármesteri beszámolóban a ci-
vil szervezetek támogatásánál az volt olvasha-
tó, hogy „Civil szervezetek működési és prog-
ramtámogatása”. Tudomása szerint a civil szer-
vezetek működési támogatást nem kapnak.
erdősi László elnézést kért, a bejegyzés hibá-
san jelent meg.
További hozzászólások nem voltak, erdősi 
László megköszönve a részvételt, a tanácsko-
zást bezárta.

Szabó György

•	 Az	önkormányzat	2017.	évi	összes	bevétele:	
968 699 e. forint, melyből az előző évi pénz-
maradvány: 313 048 e. forint

•	 Az	önkormányzat	2017.	évi	összes	kiadása:	
968 699 e. forint

Ezt követően ismét Menyus ferencz kért szót 
és a kiserdő megvásárlásnak okáról érdeklő-
dött. Véleménye szerint a viszonylag alacsony 
vételár ellenére is kockázatos üzletet kötött az 
önkormányzat, mert az ingatlant kilenc milli-
árd forint jelzáloghitel terheli. 
A kérdésre hunya krisztina válaszolt. El-
mondta, hogy a település közepén elhelyez-
kedő erdő, ilyen olcsó áron történő megvásár-
lása abszolút helyénvaló. Az ingatlant terhelő 
jelzálog egy sokkal nagyobb területre, az 
Abacus, Talentis több területére bejegyzett 
összeg. A keretbiztosítási záradék márciusban 
jár le, jelenleg az OTP a kedvezményezett. A 
területnek főleg eszmei értéke van. Képviselő 
asszony ígéretet tett arra, hogy amikor az ügy-
let a végső szakaszába kerül tájékoztatás jele-
nik majd meg a Hírmondóban.
A felszólaló nehezményezte, hogy a falu lakos-
sága az önkormányzat ellen folyamatban lévő 
100 millió forintos vagyon elleni perről sem ka-
pott tájékoztatást.
Dr. kovács Judit válaszában elmondta, hogy a 
per másodfokon Herceghalom számára ked-
vezően alakul. Folyamatban lévő perről nem 
célszerű tájékoztatni, amikor jogerősen lezá-
rul az ügy, akkor fogják tájékoztatni a lakossá-
got.

Menyus ferencz felvetette a kamerarendszer 
kérdését. Elmondta, hogy a rendszer felszere-
lése nem egy bonyolult feladat, az üzemelteté-
se a nagy kérdés, az oly módon történő üze-
meltetése, hogy az ne ütközzön személyiségi 
jogok megsértésébe.
erdősi László válaszában elmondta, hogy a 
kamerarendszert a rendőrség, illetve a közbiz-
tonsági szervezet fogja üzemeltetni.
Pörge sándorné a polgármester úr szabad-
ságmegváltásának bírósági ügye felől érdek-
lődött. (A perben hozott jogerős ítélet a www.
herceghalom.hu honlapon teljes egészében ol-
vasható. szerk.)
A felszólaló a továbbiakban a kápolna rekonst-
rukciója felől érdeklődött. Pörge sándor a 
szennyvíztisztítóval kapcsolatban elmondta, 
hogy az akkori döntés egy kényszerhelyzet mi-
att történt. A régi telep nem bírta volna el az új 
létesítményekkel és a lakosságnövekedéssel 
járó szennyvíznövekedést.
Említést tett arról, hogy aggályai vannak az új 
labdarúgó pálya üzemeltetésével kapcsolat-
ban. Nagyvárosok példáját említette, ahol 
képtelenek üzemeltetni az újonnan épült 
sportpályát.
Makay István alpolgármester a kápolnával kap-
csolatos kérdésre azt válaszolta, hogy pályázati 
lehetőségek híján nem volt lehetőség eddig el-
végezni a kápolna felújítását. 2018-ban ameny-
nyiben lesz pályázati lehetőség akkor minden-
képpen, de ha nem lesz, akkor önerőből fognak 
megvalósulni a hátralévő munkálatok.

a) a Magyar Honvédségben, rendvédelmi szervben, 
nemzetbiztonsági szolgálatban, közfeladatot ellátó őr-
szolgálatban szolgáló ebek jogszerű alkalmazására,
b) a magántulajdon védelmére irányuló hivatásos őrző-
védő feladatot ellátó ebek jogszerű alkalmazására,
c) a vadászat során a vadnak sérülést okozó vadászebekre.
17/D. §57 (1)58 Állatorvos vagy települési, fővárosban a 
kerületi önkormányzat, a Fővárosi Önkormányzat által 
közvetlenül igazgatott terület tekintetében a fővárosi 
önkormányzat állatvédelmi őrszolgálata köteles figyel-
met fordítani arra, hogy a feladatainak ellátása során 
vizsgált eb viselkedése indokolja-e a veszélyesnek minő-
sítési eljárás megindítását. Amennyiben úgy ítéli meg, 
hogy az eb viselkedése, illetve fizikai vagy pszichikai álla-
pota alapján feltételezhető, hogy az embernek sérülést 
okozhat, és ez a veszélyhelyzet kizárólag az eb veszélyes-
nek minősítésével hárítható el, arról köteles írásban érte-
síteni az ebtartás helye szerint illetékes járási állat-
egészségügyi hatóságot.
(2)59 Az (1) bekezdés szerint bejelentett ebet a járási ál-
lat-egészségügyi hatóság veszélyesnek nyilváníthatja.
(3) A veszélyesnek nyilvánítási eljárás során az eb maga-
tartás zavarára irányuló állatorvosi vizsgálatot kell vé-
gezni.
17/E. §60 (1)61 A veszélyes eb – a (2) bekezdésben fog-
laltakra való tekintettel – a veszélyesnek minősítést kö-
vető 60 nap elteltével kizárólag a járási állat-egészség-
ügyi hatóság által kiadott engedéllyel, az abban előírt 
tartási feltételek betartása mellett, ivartalanítva és 
transzponderrel megjelölve tartható.

17. § (1) Belterület közterületén – kivéve az ebek futta-
tására kijelölt területet – ebet csak pórázon lehet vezet-
ni. Közterületen ebet csak olyan személy vezethet, aki az 
eb irányítására, kezelésére és féken tartására képes.
(2) Közterületen az eb tulajdonosának biztosítania 
kell, hogy az eb sem más állatot, sem embert hara-
pásával ne veszélyeztethessen.
(3)36 Szájkosarat használni a (2) bekezdésben foglaltak 
végrehajtása érdekében – ha törvény, kormányrendelet 
vagy miniszteri rendelet a szájkosár használatát nem írja 
elő – kizárólag az egyed jellemzően agresszív magatar-
tásának ismerete esetén kell.
17/A. §37 Az állatban félelmet keltő, erős fény- vagy 
hanghatással járó tevékenységek, időjárási jelenségek 
teljes időtartama alatt, különösen az év azon szakában, 
amikor a polgári célú pirotechnikai tevékenységek fel-
ügyeletéről szóló jogszabály szerinti pirotechnikai ter-
mékek engedély, bejelentés nélkül is felhasználhatók, az 
állat tartójának gondoskodnia kell az állat félelmé-
ben történő elszökésének megakadályozásáról és 
törekednie kell az állat megnyugtatására.
EB OKOZTA FIZIKAI SÉRÜLÉS, ILLETVE ENNEK VESZÉ-
LYE KELETKEZÉSEKOR FELMERÜLŐ HATÓSÁGI FELADA-
TOK, VALAMINT A VESZÉLYES EB TARTÁSA ÉS A TARTÁS 
ENGEDÉLYEZÉSE
17/C. §50 (1)51 Amennyiben a települési, fővárosban a 
kerület önkormányzat jegyzője, a Fővárosi Önkormány-
zat által közvetlenül igazgatott terület tekintetében a fő-
városi főjegyző arról értesül, hogy eb a 4. számú mellék-
let szerinti sérülést okozott, arról köteles írásban értesí-

teni a sérülés keletkezésének helye szerint illetékes járási 
állat-egészségügyi hatóságot.
(2)52 Eb okozta sérülés esetén a járási állat-egészségügyi 
hatóság a (3) és (4) bekezdések szerinti jogkövetkezménye-
ket alkalmazhatja a 4. számú melléklet alapján.
(3)53 A járási állat-egészségügyi hatóság az ebtartót
a) írásos figyelmeztetésben részesítheti,
b) az eb közterületen való vezetésekor szigorúbb szabályok 
betartására kötelezheti,
c) az eb tartási körülményeinek megváltoztatására és szi-
gorúbb tartási feltételek kialakítására kötelezheti,
d) az ebek viselkedésének megítélésében jártas szakértővel 
egyeztetett képzés elvégzésére kötelezheti.
(4)54 A járási állat-egészségügyi hatóság
a) elrendelheti az eb ivartalanítását,
b) az ebet veszélyesnek minősítheti,
c) elrendelheti az eb életének kioltását, az Ávtv. 24/C. § sze-
rinti esetekben.
(5)55 A sérülés keletkezésének kivizsgálása során vizsgálni 
kell az eb által okozott sérülés bekövetkezésének körülmé-
nyeit, különösen a sérült ember vagy állat magatartását.
(6) Amennyiben ebek falkában okoznak sérülést, a falka 
összes tagja tekintetében jogkövetkezményeket kell meg-
állapítani és alkalmazni.
(7)56 Ha az eb ismételten nyolc napon túl gyógyuló, vagy 
annál súlyosabb sérülést okozott embernek, a sérülés kelet-
kezésének vizsgálata során a járási állat-egészségügyi ha-
tóság a (3) bekezdés b)-d) pontja és a (4) bekezdés a), b) 
vagy c) pontja szerinti jogkövetkezménnyel élhet.
(8) E § rendelkezései nem vonatkoznak

Kivonat a 41/2010. (II. 26.) Korm. rendelet –
a kedvtelésből tartott állatok tartásáról és forgalmazásáról
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ISKolaNYItoGató
Szeretettel várjuk a leendő első osztályosokat 

és szüleiket  a Herceghalmi Általános Iskola
és Alapfokú Művészeti Iskola 
ISKolaNYItoGató 

programjaira.

1. bemutató órák
A leendő elsős tanító nénik óráit negyedik osztályban láthatják a kedves szülők.  
Ideje: 2018. március 6. kedd   
1. óra magyar Baloghné Várkonyi Éva (4. osztály) 
2. óra matematika Lányiné Balogh Ildikó (4. osztály)
Helye: Herceghalmi Általános Iskola

2. Gergely-járás
Gergely naphoz kapcsolódó legismertebb népszokás a Gergely-járás.  Ezen a napon a gyerekek vidám jelmezes felvonulással, köszöntők éneklésé-
vel és dramatikus játékokkal emlékeznek Gergely pápára, az iskolák patrónusára, bemutatják az iskolai életet, az új tanulókat iskolába hívogatják, 
nekik ajándékokat készítenek.
Ideje: 2018. március 6–12.

március 6. (kedd) 10:30 március 7. (szerda) 10:30 március 8. (csütörtök) 11:00 március 12. (hétfő) 10:00

Betekintő: bemutatkoznak
a  leendő 1. osztályosok

az óvodában

Kézműves foglalkozás
az iskolában

Sportfoglalkozás
az iskolában

Gergely-járás dramatikus jelenet 
és iskolapolgárrá fogadás

a tornacsarnokban

3. Szülői értekezlet 
Ezen az alkalmon megismerhetik a leendő tanítókat, tájékoztatást kapnak iskolánkról
és a beiratkozással kapcsolatos tudnivalókról.
Ideje: 2018. március 26. hétfő 17:00
Helye: Herceghalmi Csicsergő Óvoda

•	 „Ilyen	a	mi	iskolánk!”-	ízelítő	iskolánk	életéből
•	 Leendő	elsős	tanító	nénik	bemutatása-	kötetlen	beszélgetés
•	 Hogyan	készüljünk	az	iskolára?	-	az	iskolaérettségről

sok szeretettel várunk minden kedves érdeklődőt programjainkra!

taNUlNI Jó! – ProGram ISKolÁNKbaN

Iskolánkban tavaly év végétől tanulás módszertani tanfolyam 
indult Petkes Csaba, a módszer megalkotójának vezetésével. Ta-
pasztalataink szerint a tanfolyamra járó tanulók sokkal összesze-
dettebbek, koncentráltabbak, javult a tanulmányi eredményük is. 
A „Tanulni jó” tanfolyamok egy kiscsoportos foglalkozásokra épülő 
tanulás módszertani tanfolyami rendszer, ahol a gyerekek, konkrét 
program és szakavatott pedagógus segítségével játékosan és al-
kotó módon ismernek meg, és alkalmaznak konkrét módszereket, 
a konkrét tanulási problémáikra.
Összesen 60 alkalommal, heti két 60 perces, kiscsoportos foglal-
kozás keretében:
•	 fejlesztik	a	gyerekek	tanuláshoz	szükséges	képességeit,
•	 memorizálási	technikákat	tanítanak,
•	 érdekes,	változatos	vázlatkészítési	módszereket	alakítanak	ki,
•	 és	ezeket	alkalmazzák	is	a	mindennapos	tanulási	feladatokban.
A tanfolyamon résztvevő tanulók könnyebben, gyorsabban, moti-
váltabban tanulnak, és javítanak tanulmányi eredményeiken.
Sokszor hallhattuk már a pedagógusoktól: A tanulás módszertaná-
val foglalkozó akkreditált pedagógus továbbképzés, ami gyakorla-
tias, alkalmazható tudást nyújt, az lenne az igazi. Tantestületünk 
tagjai a tanév indítása előtt kipróbálhatták a módszert, elsajátítva 
annak elemeit, többen már alkalmazzák is a tanórákon. 
Véleményüket a tanultakról az alábbi linken ismerhetik meg: 
https://www.facebook.com/tanulnijo.orszagszerte/videos/vb.1
572202026327911/1939140516300725/?type=2&theater

Horváthné Gacsályi Marianna

toVÁbbI HÍrEK aZ ISKolÁból
ElSőSEGélY-taNfolYam INdUlt

Iskolánkban az Önkormányzat támogatásával elsősegély tanfolyam 
indult, melyet karap János mentőtiszt tart a 6. és 7. évfolyamos tanuló-
inknak. Kiemelten szerepet szánunk az egészségnevelésnek, melynek 
részét képezi és nálunk már nagy hagyományokkal bír az elsősegély-
nyújtás. Az oktató kilenc héten át tanítja a gyerekeket, akik segítségé-
vel elsajátítják az elsősegélynyújtás alapjait. A program lezárásaként 
iskolai háziversenyt rendezünk, majd a legjobban szereplő tanulóink 
részt vesznek a Magyar Vöröskereszt által szervezett területi versenyen. 
Az elsősegélynyújtás szerepe kulcsfontosságú az iskolások körében, 
akik az ismeretek elsajátítását követően szakszerűen és kellő magabiz-
tossággal tudnak segíteni bajba jutott társaikon.

SZaKmaI PartNEr:  elsosegely.hu
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A herceghalom Gyermekeiért Alapítvány
kuratóriuma

ezúton kíván mindenkinek
eredményekben gazdag

boLDoG ÚJ Évet!

mEGHÍVó
Herceghalom Község Önkormányzata 

tisztelettrel és szeretettel meghívja 
a község lakosságát,

EmléKlEZZÜNK EGYÜtt
2018. március 15-én

a Kulturális Egyházi Központban

Emlékezzünk 1848 hőseire, 
akik életüket áldozták a magyar

szabadságért!

A megjelenteket köszönti:
erdősi László polgármester

Program:
Ünnepi beszédet mond:

szendrei bence képviselő

Fellépnek:
•	Herceghalmi	Általános	Iskola
és Alapfokú Művészeti Iskola

tanulói,
•	Labdarózsa	Kórus

•	Huszár-fegyver	bemutató

A fellépők után az emlékmű
megkoszorúzása.

Sulymosi Sándorné (1941)

NYUGodJoN béKébEN!

aNYaKÖNYVI HÍrEK
ElHUNYt

Katona	Szilárd	és	Salamon	Emese	Zsuzsanna	kisfia	 
Katona Szilárd

Paszternák	Zalán	és	Marton	Annamária	kislánya 
Paszternák lara Zoé

Jónás Gergely és Kolop Renáta kislánya 
Jónás dóra

IStEN éltESSE őKEt SoKÁIG!

mEGSZÜlEttEK
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„A tankerületi központ 2017. január 1-jén kezdte meg működését. A sze-
mélyi és tárgyi feltételek – köszönet Érd városának, hogy új, 400 négyzet-
méteres épületünkbe költözhettünk – megteremtődtek, szabályzatainkat 
megalkottuk, az intézményekkel elkezdtük lerakni az együttműködés 
alapjait. Szolgálni szeretnénk. Segíteni, és fenntartói minőségünkben 
esélyegyenlőséget és hátránykompenzációt biztosítani valamennyi intéz-
ményünknek. Vagyonkezelőként jó gazdái szeretnénk lenni iskoláinknak, 
s jó kapcsolatot ápolni a tulajdonos települési önkormányzatokkal. Ehhez 
az elmúlt egy évben az alapokat leraktuk” – hangsúlyozta sárközi Már-
ta, aki a 2018-as tervekkel kapcsolatban úgy fogalmazott: szeretné-
nek tankerületi szinten pedagógus továbbképzéseket, illetve szakmai 
munkaközösségeket szervezni. 

sárközi Márta, tankerület vezető felkért, hogy vegyek részt a sajtó-
tájékoztatón és fejtsem ki véleményem, eddigi tapasztalatom a tan-
kerületi együttműködésről. 
Intézményünk huszonegy más iskolával együtt Budakeszi Tankerület-
hez tartozott. Az Érdi Tankerületi Központhoz 2016. szeptember 1-jén 
kerültünk a három tankerület (Budakeszi, Pilisvörösvár, Érd) összevoná-
sával, összesen 50 köznevelési intézménnyel. A Budakeszi Tankerület-
ben jól összeszokott csapattá alakultunk, mi mint intézményvezetők, 
a rendszerint más-más iskolában tartott értekezletek következtében 
jobban megismertük egymást, egymás gondjait, erényeit, tanultunk 
egymástól, segítettünk egymásnak. 
Tankerületi összevonással kapcsolatosan számos kérdés tisztázása volt 
szükséges:
félelmek:
•	nem	lesznek	meg	azok	a	juttatások,	támogatások,	amelyek	az	Önkor-
mányzati fenntartás alatt megvoltak
•	nem	kapnak	az	iskolák	elég	figyelmet,	mert	túl	sok	iskola	kerül	egy-
egy tankerülethez
•	elvesznek	az	egyéni	elképzelések,	egyedi	intézmények
Ellenérvek:
•	az	önkormányzatok	nem	vágták	el	a	köldökzsinórt,	nekik	is	érdekük,	
hogy a településük köznevelési intézményeit támogassák. Azok az ön-
kormányzatok, amelyeknek módjukban áll, és persze hajlandóságuk 
is van rá, továbbra is támogathatják településük iskoláit. Egy gondos 
polgármester belátja, hogy az iskolái nélkül megáll a közélet (rendez-
vények, ünnepségek aktív szereplői az iskolák). A települések lakossá-

gának gyermekei tanulnak az iskolákban, érdekében áll az önkormány-
zatoknak, hogy támogassák az iskolákat.
Herceghalom település önkormányzata évek óta jelentős forrásokkal 
támogatja a Herceghalmi Általános Iskolát. Ez nem szűnt meg az állami 
átvétellel sem: iskolatej program, ingyenes tankönyv, tehetséggondo-
zás finanszírozása, művészeti oktatás támogatása, versenyek finanszí-
rozása, továbbképzések finanszírozása, eszközbeszerzések, HAMI új 
eszközeinek beszerzése, szükségtermek kialakítása a helyhiány miatt, 
légkondicionáló berendezés kiépítése.
Nehézségek:
•	eleinte	közüzemi	számlák	teljesítésében	történtek	elmaradások
•	beszerzések	finanszírozása	elmaradt
•	nem	voltak	tisztázottak	a	költségvetési	keretek,	ill.	hogy	ki-hol	tart	a	

likviditási tervében
Előnyök: 
•	 központosított,	egységes	rendszer,	azonos	elvárások,	feltételek	

biztosítása
•	Fejlesztések:	
 –  infrastruktúra javítása (ablakcserék, javítások, mosdófelújítás, 

napkollektorok felszerelése)
 – eszközök beszerzése 

szaktantárgyi eszközkészlet fejlesztése 
informatikai eszközkészlet javítása (minden tantermünk projektorral 
felszerelt, EFOP-os pályázatból most a Közép-Magyarországi régió is 
fejlesztésre került: tabletek, laptopok, asztali gépek, projektorok)

 – berendezések beszerzése (új bútorok, fénymásoló-nyomtató)
•	pályázati	lehetőségek	bővülése,	jobb	kihasználása	(Kodály-program	

keretében új pianínóhoz jutott intézményünk, EFOP-os pályázatok, 
informatikai eszközök)

érdi tankerületi Központtal elért saját eredményeink, melyeket az 
önkormányzattal való pozitív együttműködés eredményének is 
köszönhetünk:
a.) Intézményátszervezés következtében alapfokú művészeti iskola in-

tézményegységgel bővültünk. (eddig szakköri jelleggel működtek 
a művészeti tanszakok, a tanév elejétől intézményesített formában 
zajlik a művészeti nevelés.)

b.) Nemzeti Köznevelési Infrastruktúra Fejlesztési Program pályázati 
keretében 2 új tanteremmel bővül iskolánk.

c.) Kodály programban veszünk részt, melynek következtében új – 
egymillió forint értékű – pianínóhoz jutottunk

Meg kell találni az arany középutat az önkormányzat és a tankerület 
között. Az intézményvezetők feladata, hogy a fenntartói- és működte-
tői átszervezésekből a pedagógusok, a tanulók, a szülők és a partnerek 
semmit se érezzenek meg. A pedagógusok a feladatukat zökkenőmen-
tesen tudják végezni. Nekünk minden feltételt meg kell teremtenünk 
ahhoz, hogy tanulóink a legjobb körülmények között tanulhassanak 
és javítsuk a nevelés – oktatás színvonalát minden területen. Ez csak 
megfelelő körülmények között és jó kollegiális légkörben lehetséges. 
Pozitív szemlélet és jó kommunikáció szükséges. Ha vannak céljaink, 
azok megfelelő elképzelésekkel, segítség igénybevételével, kitartással 
és munkával elérhetők.

Horváthné Gacsályi Marianna

1 éves az érdi tankerületi Központ
Egyéves születésnapját ünnepelte 2018. január 4-én az érdi tankerületi Központ. a rendezvényen Sárközi márta tankerületi igazgató 
beszélt az első év kihívásairól és sikereiről, az intézmények jó gyakorlatáról, és a meghívott iskolaigazgatók is megosztották egymással 
tapasztalataikat.
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a Herceghalomi 
Községi Könyvtár 
hírei
Könyvtári
programok 
2018. első félévében

maGYar KUltÚra 
NaPJa

2018. február 21., szerda Papírfonás. Bemutató és barkácsdélután. Vezeti: takácsné Gecsey erzsébet 
2018. február 26., hétfő Assisi Szent Ferenc : Város, legendák, szerzetesek: útibeszámoló, könyvbemutató, fotókiállítás. 
 Előadó: Puskás erika Alessia 
2018. március 7., szerda Divat-, gasztro-, zenetörténet : Reformkor. Előadó: Lux beáta, király Márta, Gáll Arielle 
2018. április 11., szerda Költészet Napja: Vers-zene-kép
 Előadó: h. Gábor erzsébet költő, zenei közreműködő: talabér Angelika 
2018. április 25., szerda Divat-, gasztro-, zenetörténet : Viktória kora. Előadó: Lux beáta, király Márta, Gáll Arielle 
2018. május 7.,	hétfő	 Erdély	:	Raáb	Zoltán	fotókiállításának	megnyitója.	Zenei	közreműködő:	Labdarózsa kórus 
2018. május 22., kedd Virágoskert a tányérban: Ehető virágok. Előadás, könyvbemutató, kóstoló Előadó: halmos Mónika  
2018. május 27., vasárnap Családi vetélkedő a gyereknap alkalmából a könyvtárban 
 (HEKE-könyvtár közös program csatlakozva az országos,  „Családok évéhez”) 
2018. június 6., szerda Divat-, gasztro-, zenetörténet : 20. század Előadó: Lux beáta, király Márta, Gáll Arielle 
2018. június 22., péntek Szent Iván éjszaka a könyvtárban. Gyerekprogram későn fekvőknek 
 (HEKE-könyvtár közös program) Előadó: róka szabolcs

Király Márta könyvtárvezető

2018. január 22.
Községi Könyvtár – Herceghalom

A legtöbben talán úgy vagyunk a versekkel és a magyar kultúra nap-
jával, hogy olyan irodalom ízű, olyan kötelező szagú. Ám aki ott volt 
január 22-én a könyvtárban, hogy szem- és fültanúja legyen Lévai tí-
mea és Poppre ádám zenés vers estjének, az mese ízű, varázs-illatú 
energiákat kapott.

Radnóti Miklós „Nem tudhatom” című verse volt a „nyitány”, amely ki-
csiket és nagyokat is ellazított, hogy jókor vannak és jó helyen. Ezt 
követően még nekem, irodalom kedvelőnek is túlnyomórészt isme-
retlenek voltak ismert költőink versei, amelyek egyedi zenei aláfestést 
kaptak és már nem is voltak idegenek. Csodálatos vers és népdalvá-
logatás	volt!

tímea és ádám – csodálatos hangjukon megszólaltatva ezeket –, 
pedig egészen új dimenzióba helyezték az irodalmi est fogalmát. A 
végén még táncra perdülni is kedve támadt az embernek.
Túl hamar vége is lett az estének – szerintem.

Poór Ági

labdarózsa Kórus Egyesület 
A Labdarózsa Kórus Egyesület ezúton mond köszönetet 
mindazon ismeretlen  támogatóinak, akik személyi jöve-
delemadójuk 1%-nak felajánlásával 2017. év folyamán 
összesen 215 941,- forinttal segítették Egyesületünket, 
és ezzel hozzájárultak sikeres működéséhez. 

kérjük, ha tudják továbbra is támogassák  egyesüle-
tünket. 

Adószámunk: 18702666-1-13
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2018 | 01 | 31.

HErCEGHalom KÖZSéG ÖNKormÁNYZata

SaJtóKÖZlEméNY
A tornacsarnok energetikai korszerűsítésének és napelemes rendszerrel való ellátásának befejezése

ezúton tájékoztatjuk Önöket a Projekt zárásáról!

A projekt a Széchenyi 2020 program keretében valósult meg. A program keretében 55,55 millió Ft támogatással energetikai 
korszerűsítésre került az iskola tornaterme és öltöző-, kazán blokkja (2053 Herceghalom, Gesztenyés út 15.) továbbá a csarnok 
tetején napelemes rendszer került kiépítésre. A fejlesztés az Európai Unió támogatásával, a Kohéziós Alap és Magyar költség-
vetési forrásai által, vissza nem térítendő 93,53 %-os támogatási intenzitással valósult meg.

Projekt adatok:

Felhívás kódja és megnevezése: KEHOP-5.2.9 Pályázatos épületenergetikai felhívás a közép-magyarországi 
 régió települési önkormányzatai számára

Projekt címe: Tornacsarnok energetikai korszerűsítése és napelemes rendszerrel való ellátása Herceg-
halmon

Projekt kódja:  KEHOP-5.2.9-16-2016-00117

Támogatás mértéke:  55,55 millió Ft

Megvalósítás ideje:  2017. 07. 01. – 2018. 01. 31.

A munkálatok, a tornacsarnok energetikai korszerűsítésének és napelemes rendszerrel való ellátása már 2017-ben befejeződ-
tek köszönhetően az enyhe őszi időnek. A projekt teljes befejezéséhez a napelemes rendszer szolgáltatói, hálózathasználati 
szerződésének aláírása és az ad-vesz óra beszerelése volt szükséges, melyet 2018 januárjában szintén teljesítettünk, így a 
projekt a tervek szerint, de a pályázatban tervezettnél korábban befejezésre került.

Projektünk megvalósításának hosszú távú célja hozzájárulni hazánk ÜHG (üvegházhatású gázok) kibocsátásának csökkenté-
séhez a fosszilis energiahordozó-megtakarítás következtében.

A projekt számszerűsíthető eredményei:
•	Beépített	napelemek	névleges	teljesítménye	(MW)	17,82
•	Éves	elsődleges	energiafogyasztás	csökkenés	(kWh/év)	110	810
•	ÜHG	csökkenés	(tonna	CO2 egyenérték) (tanúsítvány alapján, számított) 29,55
•	Energiahatékonyság	által	elért	primer	energiafelhasználás	csökkenés	(GJ/év)	399
•	A	megújuló	energiaforrásból	előállított	energiamennyiség	(GJ/év)	176

Az Önkormányzat a projekt elszámolható összköltségének az igényelt támogatási összeggel csökkentett részét kitevő (6,47%) 
önerőt saját forrásként biztosította, összegét a költségvetésében elkülönítette.

A projektről további információt a www.herceghalom.hu oldalon olvashatnak.

További információ kérhető:
Dr. Kovács Judit, jegyző
Tel.:	06	23/530-560		•		E-mail:	jegyzo@herceghalom.hu



11

Herceghalomi  Hírmondó / 2018. február

az ökumenikus imahét törté-
nete az 1740-es évekre nyúlik 
vissza: ekkor döntötték el egy 
észak-amerikai gyökerű pün-
kösdi moz galom képviselői Skó-
ciában, hogy a többi keresztyén 
felekezettel együtt imádkoznak 
az összes egyházért a világon.

A keresztyén egységért tartott imaalkalmak kezdetben helyi vagy ki-
sebb-nagyobb térségek közösségeinek összejövetelei voltak. Eleinte a 
protestáns hívők köréből indultak el a könyörgések a sok részre tago-
lódott egyház egységéért. Imamozgalmakat, illetve közös alkalmakat 
hirdettek szerte a világban. Az ökumenikus mozgalom és az imahét 
szorosan összefügg, bár ez utóbbi gondolata régebbi a mozgalom-
nál. A kezdeti időkben még nem voltak rendszeres, évente megtartott 
hetek, de az Evangéliumi Aliansz 1846-os megalakulása után – ami-
kor mintegy ötven felekezetből kilencszázhuszonegy résztvevő gyűlt 
össze imádkozni Londonban – bevezették a minden év első teljes 
hetében rendezendő imahetet a Krisztusban hívők egységéért. Ma-
gyarországon először 1886-ban hirdették meg az eseményt a Kálvin 
téri református gyülekezet Baldácsy-termébe. 1894-ben XIII. Leó pápa 
szorgalmazta az „egységért imanyolcad” gyakorlását a pünkösdi ün-
nepkörben.

A 20. századtól évente megtartották az ökumenikus imahetet. Az első al-
kalmat egy katolikus pap, Paul Wattson (1863–1940) kezdeményezte: az 
egységért hirdetett imanyolcadra felekezeti hovatartozástól függetlenül 
mindenkit meghívtak 1908. január 18–25. között.*

A Magyar Katolikus Püspöki Konferencia és a Magyarországi Egyházak 
Ökumenikus Tanácsának Elnöksége 2017 tavaszán úgy döntött, hogy 
2018-tól az ökumenikus imahét országos nyitó istentiszteletének va-
sárnapja az üldözött keresztényekért való imádkozás vasárnapja is lesz, 
amikor a gyülekezetek rendes alkalmaikon imádkozhatnak az üldözött 
keresztényekért.

Az idei ökumenikus imahét, így a herceghalmi ökumenikus istentiszte-
let központi igéje is:
 „Jobbod, Uram, dicső az erőtől…” (2Móz 15,6) volt. 

Az igét endreffy Géza evangélikus lelkipásztor hirdette, a liturgiában 
tankó Zoltánné Mónika református lelkipásztor, valamint Mészáros 
Péter a katolikus plébános vettek részt, igeolvasással, imádkozással.

Az ökumenikus alkalmunkon mind az igehirdetés, mind az imádság 
során lelkipásztoraink rámutattak a Gondviselő megtartó szeretetére, 
az egyházak, gyülekezeteink társadalmi szerepvállalására. Hálát adunk, 
hogy ezen a közös alkalmon – és az azt követő szeretetvendégségen 
is – épülhettünk egymás hite által.

Állandó református alkalmaink: 
Minden hónap 2. és 4. vasárnapja délután 15:00 órakor 
(2018. február 11. és február 25. )

Áldás, békesség!

ifj. Gyimóthy Géza
*Forrás: www.reformatus.hu
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